
Protokół Nr XVIII/2016 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 31 marca 2016 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych na XVIII sesji Rady Miejskiej VII kadencji. 
Zgodnie z listą obecności obecnych jest 14 radnych sesja jest władna do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jarosława Jaworskiego – wyraził zgodę. 
Głosowanie 14 głosów – za  
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? Nie zgłoszono. 
Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Uchwała w sprawie w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sędziszów na 2016 rok”. 
8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków z urządzeń sieci komunalnej w gminie Sędziszów. 
9. Uchwała w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców wodociągowych z zakresu 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od 1.05.2016 do 30.04.2017. 
10. Uchwała w sprawie zmian w Statucie MGOPS w Sędziszowie. 
11. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2016 - 2028. 
12. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy  na rok 2016. 
13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 
14. Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Sędziszowa jako organu gminy. 
15. Sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny. 
16. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie. 
17. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

za 2015 rok. 
18. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2015 rok. 
19. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2015 rok. 
20. Analiza roczna stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2015 rok. 
21.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
22.  Wolne wnioski i dyskusja. 
23.  Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 4 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z prac za okres od ostatniej sesji ( materiał w 
załączeniu do protokołu). 
Przedstawił plan i wykonanie środków wydanych na drogi za lata 2010 – 2015. 
Plan                                               wykonanie 
2010 - 6.519.000                           6.503.000 



2011  -  3.599.000                        3.836.000 
2012  -  1.495.000                        1.742.000 
2013  -  1.595.000                        2.062.000 
2014  -  2.042.000                        3.071.000 
2015  -  3.027.000                        3.320.000 
 
Radny Z. Konieczny 
- czy w zadaniu wodociąg Mstyczów – Przełaj jest ujęty Podsadek Górny? 
Pan Burmistrz 
- jest ujęty, to jest nazwa zadania. 
Ad. 6 
Radny N. Jawor 
- na jakim etapie jest załatwianie przystanku dla Zielonek? 
- kiedy będzie wiata dla Borszowic, mieszkańcy twierdzą że Burmistrz obiecał, proponują od 
strony wysypiska to jest ul. Wodzisławska. Pieniędzy z dróg zostało, w moim okręgu 29tys. a 
wiata kosztuje ok. 4tys.  
- w Boleścicach do kamieńca ktoś przywozi odpady, prośba aby wepchnąć je do wewnątrz. 
Radny W. Tabor 
- pracownicy Urzędu podcinają krzaki i wszystko zwożą na strzelnicę , zajmują pas drogowy. 
a FLUID nie jest zainteresowany odbiorem, 
- podciąć drzewa przy świetlicy w Gniewięcinie, 
- kiedy PKP Energetyka wejdzie naprawiać zniszczone przez nich nawierzchnie dróg? 
- dopóki jeszcze nie dokończona droga prośba o jej doziarnienie od KONSTRUKTORA przez 
las kierunek Tasak. 
Radny Z. Gładki 
- Sosnowiec na trójkącie przy moście powstaje śmietnisko, prośba o posprzątanie i 
wstawienie znaku zakaz wysypywania śmieci – teren monitorowany, 
- w Łowini na wjeździe zakrzaczenia z jednej strony właściciele wycieli a z drugiej nie, 
- jak wygląda sprawa skrócenia chodnika w Pawłowicach? 
- Pawłowice sprawdzić rów i skąd to wypływa, czy to są ścieki. 
Radny M. Żelezik 
- w Bugaju do posesji Łyska droga leśna, same dziury prośba o 1 samochód kamienia plus  
uwałowanie, 
- było uzgodnione usunięcie załamania  asfaltu k/Chyla, zrobione ale za mało 10m a powinno 
być 20mb, 
- Krzelów na odcinku pałac – park TIRY rozjeździły pobocze na zakręcie, samochody 
osobowe wpadają i może dojść do wypadku, potrzebny kamień na utwardzenie, 
- Krzelów zaczęto sypać kamień między Skrzypiciel a Prusek, zabrakło kamienia, gdyby 
dowieźć jeszcze do górki to p. Prusek sam rozrówna, 
- Czekaj remont świetlicy, prosiłem aby sprawdzić sufit wg mnie jest zgnity, część spadła do 
przedsionka, robi się ściany i oświetlenie a sufit w fatalnym stanie. Prośba aby Naczelnik 
dojechał i zdiagnozował czy w pierwszej kolejności nie zrobić sufitu, 
Marianów najbardziej zarośnięte tarniną od strony Tarnawa kierunek Marianów, 
drugie takie miejsce na końcu wsi za Marianowem a trzecie k/ Grażyny Krzosa, czwarte 
krzyżówka od Nowej Wsi w kierunku Marianowa, to trzeba obowiązkowo w tym roku zrobić, 
- k/Kornalskiego dalej jest rozpadlisko w asfalcie, 
- główna droga od Tarnawa 3 dziury w nowym asfalcie, 
- na krzyżówce k/kapliczki jest zniszczony znak kierunek do posesji Nr 1 i stoi w zaroślach, 
karetka nie może trafić, odnowić znak, 



- krzyżówka Marianów zakręt z prawej strony konieczne poszerzenie o szerokości 1m, bo 
dłuższym sprzętem nie można tam przejechać, 
- Szałas Rada Sołecka zgłasza że przestawiono słupy z pola Wachowiczów ale teraz są w 
pasie drogowym i ludzie szerszym sprzętem nie mogą przejechać, sprawdzić czy nie są za 
blisko. 
- Tarnawa poszerzyć drogę na zakręcie k/Buskiego, wieś dała fundusz sołecki na pogłębienie 
i czyszczenie strumyka od Słupi do Tarnawy, który  łączy się z mostkiem, jest przejezdny ale 
po obu stronach należy wymienić zniszczone bloczki, 
- utwardzić drogę Marianów – Tarnawa ok 100mco roku z bieżącego utrzymania co roku coś 
dosypać, 
- poprawić umocnienie skarpy gdzie jest krzyż w Tarnawie, 
- przystanek przy kościele poprawić zapadniętą kostkę, 
- samotna matka p. Siwiec z 2 dzieci nie ma mieszkania, mieszka kątem u siostry gdzie 
łącznie jest 9 osób, twierdzi że Burmistrz obiecał przydzielić jej mieszkanie jak tylko będzie 
wolny lokal, trzeba przyspieszyć przydział mieszkania, 
- Swaryszów Rada Sołecka zdecydowała dofinansować drogę k/Buski i czyszczenie rowu, 
Od Kozińskiego kierunek Cieśliński, nie ma przepływu na odcinku 30 m, w ubiegłym roku 
gdy była powódź woda przelała się przez drogę do rowu p. Kozińskiego a dalej nie było 
przepływu i zalała podwórko do wys. 20cm, 
- między posesjami Bratek – Kowalczyk dwie dziury. 
Proszę o odpowiedź na piśmie. 
Radny J. Wiencek 
- przy wymianie oświetlenia na Skarpie zrobić inwentaryzację zniszczonych słupów i 
wymienić, zagrażają bezpieczeństwu, 
- mieszkańcy Skarpy proszą o barierkę od bl 13 do 6 na odcinku 20m, starsi ludzie mają 
problem z podejściem, 
- usunąć krzewy przy hydroforni Skarpa i bl 6, po wycięciu należy sprzątnąć, 
- odnowić pasy na przejściach dla pieszych na Leśnej, 
- zamontować drugi próg na Zielonej , 
- przy  dojeździe do cmentarza robi się wysypisko na prywatnym terenie i na drodze pełno 
szkieł i butelek to samo przy Bazie TKR, poprosić Policję o patrolowanie tych miejsc, 
- przy Leśnej wymienić stłuczone lustro. 
Radny R. Dobrowolski 
- dawna Rajska teraz Orzechowa czy będzie tam robiona kanalizacja w tym roku? 
- między blokami 22 Dworcowa i nr 1 Kościuszki bardzo duże błoto, wyjeżdżające 
samochody wynoszą na asfalt, w porozumieniu z Przychodnią dać tłuczeń i utwardzić, 
- garaże na terenie PKP wystąpić aby posprzątali bo tworzy się wysypisko. 
Radny Z. Konieczny 
- prośba o wymianę znaku Klimontów od Laskowej na powiatową jest „ustąp pierwszeństwa 
przejazdu” my proponujemy znak „Stop”, 
- przystanek autobusowy zakręt do przystanku PKP obok warsztatu, dreny pod mostkiem są 
zawyżone prośba o obniżenie. 
Radny J. Strzelec 
- nie wiem czy zaczynać bo budżet mamy uchwalony, 
- Białowieża k/ Urbańskiej załamany mostek, 
-zapytał czy był już przetarg na kamień, na drodze od p. Urbańskiego w górę tam brakuje 40 
mb mówiliśmy aby to zakończyć, 
- 130tys. zdjęte  z dróg po przetargu zdjęte, na co te pieniądze pójdą. Uważam że jest prosta 
zasada jak się uchwala budżet, jedziemy w teren i sprawdzamy jakie są potrzeby, zimy nie 



było a jest tyle uszkodzeń. Proponuję aby interpelacje składać na piśmie i odpowiadać na 
piśmie. 
Pan R. Dębicki 
- ponawiam prośbę o Majową w bok do obwodnicy, zgłaszałem do budżetu, mieszkańcy 
dostali pismo że będzie zrobione, jeśli będą jakieś nadwyżki to prośba aby to zrobić, 
- ponawiam prośbę o kamień Majowa kierunek obwodnica, z prawej strony duża dziura 
dojdzie do wypadku, 
- proszę o określenie gdzie mają być znaki strefa miejska od skrzyżowania Leśnej i Majowej, 
jaki teren? Nie będzie pasów to ludzie będą mogli przechodzić swobodnie. 
Radna A. Konieczna 
- Piołunka prosi aby zwrócić się do przewoźników aby BUS-y dojeżdżały do wsi. 
Radny Z. Adamski 
- rozpocząć opryski barszczu Sosnowskiego nie w czerwcu ale już rozpocząć, przy Klonowej 
jest najwięcej, 
- Klonowa załatać dziury i zrobić chodnik, 
- kratka ściekowa od PGR duże rozlewisko, i zalewa garaże, zrobić ją dobrze nie tak jak na 
Gniewięcińskiej gdzie jest źle zrobione, 
- do wycinki na Gniewięcińskiej 3 topole a tam jest więcej, zagrażają linii energetycznej i 
pieszym, 
- poprawić chodnik przy ZOL bo się zapada, 
- kratka ściekowa w rynku obniżona tak że samochód wjeżdża na drugą stronę ulicy, 
poszerzyć drogę lub utwardzić bo piach spływa do kanalizacji, 
- prośba o 2 przyczepy ziemi na ul. Jędrzejowską k/ Tomasik i wyrównać, 
- podciąć drzewa przy lampach bo są niewidoczne, zwrócić się do właścicieli posesji aby 
podcięli, 
- zakupić farbę na parking przy kościele w Rynku sami pomalujemy, 
- dokonać przeglądu przystanków, są w opłakanym stanie, 
- ul. Kielecka od tylu lat obiecana poprawa nawierzchni, 
- w 2009 roku pismo do Burmistrza o budowę chodnika na Jędrzejowskiej  z podpisami 39 
osób że zgadzają się na przesunięcie , skierowane również było do Starostwa, tam jest bardzo 
wąsko korzystają dzieci idące do szkoły w Pawłowicach, mieszkańcy Boleścic, Zagaja, 
Nagłowickiej, Cichej. Prace miały być rozpoczęte w 2009 roku. 
- zamontować lustro przy kościele w Rynku. 
Odpowiedzi proszę na piśmie. 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- zapytał czy jest w projekcie kanalizacja od ul. Przemysłowej w kierunku CPN? 
Radny J. Strzelec 
- Panie radny Rafale nie musi się Pan ze mną zgadzać, ja tylko podaję cyfry które  nam 
przekazano. 
Radny J. Jaworski 
- obok LHS za garażami bardzo dużo śmieci, wycięli krzewy od wiaduktu ale pozostało wiele 
nieczystości, nawet worki ze śmieciami są wyrzucane, 
- prosimy o 3 progi zwalniające na Sadach na wszystkich ciągach, koło kościoła na Armii 
Krajowej i przy blokach 13 – 14, 
- zakupić farbę kauczukową na malowanie miejsc postojowych na parkingach na Sadach. 
Radny Z. Gładki 
- k/Łaty przy drodze powiatowej zapada się asfalt, sprawdzić ile zostało podmyte. 
Pan Przewodniczący 
- zabezpieczyć i rozebrać młyn w Rynku bo dojdzie do tragedii, 
- naprawić dziury w asfalcie na Marianowskiej. 



Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę  w sprawie w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sędziszów na 2016 
rok”. 
Radny J. Strzelec 
- super opieka, lepsza niż w szpitalu, chciałbym aby w gazecie było napisane dobitnie a nie 
przekręcone. Kto wyszedł z takimi przepisami a my je akceptujemy. Wyłapywanie psa 2000zł 
brutto, tucznik 4zł/kg, jak może funkcjonować prawo, do kogo się zwrócić. Czas się 
zastanowić skąd wiadomo że pies jest bezdomny, komu nabijamy fortunę? Może wszystkie 
powinny mieć czipy wtedy wiadomo czy bezdomny czy nie. 
Pan Burmistrz 
- żebyśmy się dobrze zrozumieli 2tys. to jest przyjazd, złapanie, transport, utrzymanie i 
opieka medyczna do czasu znalezienia chętnego na zabranie psa. 
W Łodzi mieliśmy za dobę 5zł to było ponad 3tys, trzymali a my płaciliśmy. Racławice 
szukają chętnych żeby nie trzymać psów. Ta oferta była najtańsza a kwota 2000zł wynika z 
kalkulacji. Jest to obowiązek wynikający z ustawy i rozporządzenia. 
Radny Z. Konieczny 
- czy gospodarstwo w Białowieży spełnia wymogi i kto sprawuje kontrolę? 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
Głosowanie 
10 głosów – za 
 3głosy – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się                           uchwała Nr XVIII/121/2016 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków z urządzeń sieci komunalnej w gminie Sędziszów. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                        uchwała Nr XVIII/122/2016 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił Uchwałę w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców wodociągowych z 
zakresu zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od 1.05.2016 do 30.04.2017. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                        uchwała Nr XVIII/123/2016 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił Uchwałę w sprawie zmian w Statucie MGOPS w Sędziszowie. 
Głosowanie 
10 głosów – za                                  uchwała Nr XVIII/124/2016 
Ad. 11 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła Uchwałę w sprawie zmian w WPF na lata 2016 - 2028. 
Głosowanie 
14 głosów – za                                      uchwała Nr XVIII/125/2016 
Ad. 12 



Pani Skarbnik 
- przedstawiła Uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy  na rok 2016. 
Głosowanie  
12 głosów – za 
2 głosy – wstrzymujące się                     uchwała Nr XVIII/126/2016 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił Uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej Miejsko-
Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 
Głosowanie 
14 głosów – za                  uchwała Nr XVIII/127/2016 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Sędziszowa jako organu gminy. 
Radny R. Dębicki 
- składam wniosek o zmianę treści uchwały, w tytule zamiast na bezczynność zapis na 
działania i analogicznie gdzie jest słowo bezczynność zastąpić słowem działanie. 
Myśmy za daleko poszli a mianowicie w świetle przepisów my jako Rada możemy 
rozpatrywać skargę na działanie Burmistrza , natomiast skargę czy nastąpiła  bezczynność 
rozpatruje sąd administracyjny. Gdybyśmy głosowali nad uchwałą, która była nam 
przedstawiona dwa dni temu to doszłoby do wykroczenia, wysłalibyśmy całemu 
społeczeństwu sygnał, że jako radni nie znamy przepisów i głosujemy nad czymś nad czym 
nie powinniśmy. 
Odczytał treść wniosku wraz z uzasadnieniem: 
 Na zasadzie § 74 ust. 1 Statutu gminy Sędziszów (t. j. Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego z 
2013 roku poz. 1276) wnoszę o przegłosowanie poprawek do uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na bezczynność burmistrza jak niżej: 

1. Tytuł uchwały, zastąpić nowym brzmieniem „ w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza Sędziszowa”. 

2. Nadać § 1 treść o brzmieniu: 
„skargę na działania Burmistrza Sędziszowa jako organu wykonawczego, złożoną przez Pana 
Edmunda Woźniak uznaje się częściowo za zasadną, w zakresie przekroczenia terminów 
udzielenia odpowiedzi wg uzasadnienia do niniejszej uchwały”. 
Uzasadnienie 
W zebranym materiale w sprawie rozpatrzenia skargi, kilkakrotnie zostało użyte słowo 
„bezczynność” tj. w e-mailu skarżącego, w opinii prawnej i we wniosku Komisji Rewizyjnej 
– co ukierunkowało działanie Rady, iż przedmiotem rozpatrzenia skargi jest „bezczynność 
organu”. Tymczasem w świetle przepisów – art. 3 § 2 pkt. 8 i 9 ustawy z dnia 30 sierpnia 
2002 roku – Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. z 2012 roku poz. 
270) orzekanie o bezczynności organu administracji, należy do wyłącznej właściwości sądów 
administracyjnych. W przypadku niniejszego przedmiotu postępowania do WSA w Kielcach. 
Z tych względów Rada Miejska nie posiada kompetencji o rozstrzyganiu kwestii 
bezczynności burmistrza, jako organu wykonawczego gminy. Co uzasadnia przedłożone 
poprawki, Rada rozpatruje skargę na działania Burmistrza wg zasad kpa. 
Pani Sekretarz 
- współpracowałam w rozstrzygnięciu powyższego zagadnienia, a miało ono przebieg 
następujący, w jednym e-mailu, który skierował skarżący pojawiło się słowo bezczynność ale 
nie w sensie, że skarżący zarzuca bezczynność Burmistrzowi, ale pisze że zamierza skierować 
skargę do SKO na bezczynność Burmistrza jako organu wykonawczego. To było pierwsze 
pojawienie się słowa bezczynność. 



- drugi raz słowo bezczynność pojawiło się w odpowiedzi Pani Mecenas na pytanie 
skierowane przez organ  przez Komisję Rewizyjną „czy udzielenie odpowiedzi z 
przekroczeniem  ustawowego terminu jest jednoznaczne z ustaleniem  bezczynności organu” 
? 
Mecenas skonstruowała odpowiedź tak jak prawnik powinien się zachować, w pierwszej 
wersji żudzieliła odpowiedzi odwołując się do orzeczeń WSA, które generalnie uznają że nie 
udzielenie odpowiedzi w terminie zakreślonym przepisami kpa lub nie zawiadomienie o 
zmianie terminu z zasady jest bezczynnością, odczytała opinię „organ administracji 
publicznej pozostaje w bezczynności w każdym przypadku niezałatwienia sprawy w terminie 
określonym w art. 35 kpa, jeżeli nie dopełnił czynności określonych w art. 36 kpa lub nie 
podjął innych działań wynikających z przepisów procesowych mających na celu usunięcie 
przeszkody w wydaniu decyzji. Z bezczynnością mamy do czynienia w sytuacji, gdy brak jest 
aktywności organu w danej sprawie, w tym również nie wywiązuje się on z obowiązku 
zawiadomienia strony o przyczynach niezałatwienia sprawy w terminie i wyznaczenia 
nowego terminu jej rozpatrzenia. W mojej ocenie jednak nie należy bezwzględnie 
dyscyplinować organu w każdej sprawie, bowiem kilkudniowa zwłoka organu nie jest 
istotnym uchybieniem jego działalności, zwłaszcza, że charakter niektórych spraw wymaga 
dogłębnej analizy dokumentów a strona nie ponosi żadnych negatywnych konsekwencji 
niewielkich opóźnień……” pełna treść odpowiedzi stanowi załącznik do protokołu. 
Odniosła się do naszego przypadku iż w jej ocenie nie doszło do bezczynności w naszym 
konkretnym przypadku, ale doszło do nie dotrzymania terminów. W skardze pojawiło się 
słowo bezczynność ale w sposób postronny, bo my na co dzień używamy tego słowa  nie tak 
jak to interpretuje WSA ale  musimy odróżnić co w orzecznictwie Sądów to słowo oznacza i 
te dwie sprawy należy odróżnić. Następnie  zostało ono jak gdyby z marszu przeniesione do 
treści rozstrzygającej uchwały. Wczoraj analizowaliśmy obowiązujące przepisy prawa i 
orzeczenia sądów, nigdzie nie znalazłam zapisów że rada gminy rozstrzyga o bezczynności, o 
tym orzekają sądy w naszym przypadku WSA w Kielcach. 
Skarżący zanim by skierował skargę do WSA musiał wyczerpać drogę postępowania, a tą 
drogą było zażalenie skierowane do SKO, które Państwo Radni widzieli. SKO nie zajęło 
stanowiska w tej sprawie  myślę że z przyczyny takiej iż domaganie się  budowy drogi  nie 
jest czynnością z zakresu prawa administracyjnego, mieszkaniec nie ma prawa żądać budowy 
drogi, jest  to działalność organów gminy związana z wykonywaniem przez nie zadań 
publicznych na rzecz gminy . SKO nie zajęło stanowiska, wskazało że działania Burmistrza 
mogą podlegać ocenie prawnej przez radę gminy. Nie kwestionuję że nie macie prawa 
oceniać naszych działań, macie takie prawo, skarga trafiła zgodnie z kompetencją i rada ma 
prawo rozpatrzyć zgodnie z kpa czy skarga jest zasadna czy nie i odnieść się do uzasadnienia, 
natomiast w sprawach bezczynności jest to kompetencja o której orzekają sądy 
administracyjne. 
Radny M. Żelezik 
- Komisja Rewizyjna na posiedzeniu 26 lutego zajmowała się tą sprawą, aby dobrze 
zinterpretować zwróciłem się do Pani Adwokat o opinię i napisała jednoznaczną odpowiedź , 
odczytał część opinii. 
Pan Przewodniczący 
- proszę o odczytanie pełnej treści. 
Radny M. Żelezik 
- odczytał opinię w całości. 
Radny R. Dębicki 
- w ogóle niezasadne było pytanie do p. adwokat, odniosła się jakby zadała go inna instancja 
my nie mamy prawa rozpatrywać takiego tematu, obywatel może składać skargę ale jeśli 



przekracza to nasze kompetencje to  my nie możemy głosować i wykraczać poza swoje 
kompetencje. 
Radny N. Jawor 
- Pan Woźniak źle się wyraził, Wasza droga, droga może być gminna lub inna. 
Pani Sekretarz 
- bezczynność to w sensie potocznym  jest nie robienie nic, materiał został poszerzony o cały 
szereg działań ze strony Burmistrza jako organu, była korespondencja, były spotkania ale nie 
przyniosło to skutków oczekiwanych przez Pana Woźniaka. Czynności cały czas trwają, po 
odpowiedzi z SKO Burmistrz skierował konkretne propozycje do Pana Woźniaka w sprawie 
dróg. 
Opinie, orzeczenia przytoczone w sprawie decyzji, nam trzeba odróżnić że sprawa budowy 
drogi od podstaw należy do gminy jako zadanie własne związane z wykonywaniem przez 
samorząd zbiorowych potrzeb mieszkańców. Przywołała orzeczenia sądów WSA w Gdańsku 
i Lublinie wypowiedziały się w tej sprawie że nie należy to do rozstrzygania w formie decyzji 
administracyjnej – „w stosunku do nieruchomości pozostającej we władaniu Skarbu Państwa 
czy też gminy, żaden przepis prawa nie przewiduje by mieszkaniec danego terenu 
zainteresowany budową drogi mógł skutecznie żądać urządzenia na tym terenie drogi, a organ 
był uprawniony do orzekania o tym w drodze decyzji administracyjnej”. 
Nie wybudowanie drogi gdzie żąda skarżący, nie jest działaniem na niekorzyść mieszkańca 
czy grupy mieszkańców. 
Pan Burmistrz 
- to jest skomplikowana sprawa,  nasza p. Sekretarz, która od kilku lat ogrom pracy poświęca 
aby zadowolić w tym przypadku Pana Woźniaka. zasięgnąć innych opinii, od kilku lat 
przygotowujemy odpowiedzi. Proszę sobie wyobrazić gdy 30 – 40  osób w jednym czasie 
wysyła e-maile i chcą aby każdą sprawę traktować jako postępowanie administracyjne, nie 
jesteśmy w stanie na wszystko odpowiedzieć, jeszcze gdy większość trafi do jednego 
wydziału.  Wiem że ta komunikacja bezpośrednia między nami a Panem Woźniakiem jest, 
mogliśmy poinformować że ze względu na skomplikowany charakter sprawy będzie to dłużej 
trwało. Bo to nawet  nie jest to postępowanie administracyjne, gdzie nie obowiązują te 
wszystkie terminy i tak dalej. Prosiłem skarżącego jak był zapoznać się z dokumentacją aby 
starał się nas nie obrażać, jak ostatni e-mail gdzie zarzucał bałaganiarstwo staramy się robić 
dobrze, ten się nie myli kto nic nie robi. Szczególną opieką staramy się otaczać Pana 
Woźniaka. Miał problem z wjazdem na drogę powiatową , sami poszerzyliśmy żeby pomóc i 
społecznie problem rozwiązać . Nie jesteśmy w stanie wszystkiego wykonać. Może Orange 
Polska przestawi słupy telefoniczne, to być może zrobimy, być może PKP przekaże 
nieodpłatnie teren który zawsze był droga. 
Radny M. Żelezik 
- zbaczamy z tematu, skarżący posądza Burmistrza o bezczynność, nie w temacie nie 
załatwienia drogi tylko niedotrzymanie terminów odpowiedzi na 2 e-maile z 17 lutego 2015 
roku, nie wprowadzajcie Wysokiej Rady w błąd, dni miał Pan odpowiedzieć w ciągu 30 dni a 
odpowiedź była w ciągu 33 i  44 dni, termin przekroczony o 3 i o 4 dni art. 36 kpa mówi że 
należy poinformować o zwłoce i przyczynach jeśli nie zdążył Pan odpowiedzieć w terminie. 
Mecenas napisała bezczynność, proszę przyznać się do błędu.  
Pan Przewodniczący 
- na posiedzeniu Komisji wspólnych przeczytał Pan początek, dopiero po zapoznaniu się z 
całością opinia wyjaśnia temat i zmienia postać rzeczy po wyjaśnieniach Pani Sekretarz. Pan 
się uparł że jest to bezczynność. 
Radny M. Żelezik 
- w mojej ocenie jest to bezczynność, proszę to zanotować. 
Radny R. Dębicki 



- chcę rozwiać wątpliwości, my formułując treść w nowej uchwale nie wybielamy błędów, 
które nastąpiły wskazując przekroczenie terminów, używamy sformułowania które należy 
używać. Nie możemy orzekać w tym co jest kwestią sądów administracyjnych. 
Radny M. Żelezik 
- na przyszłość jak są tak trudne sprawy powinna być obecna Mecenas. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Rafała Dębickiego 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Głosowanie nad zmianą tytułu uchwały 
12 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Głosowanie nad zmianą zapisu § 1 
11 głosów – za 
3 głosy - przeciw 
Głosowanie uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi na działania Burmistrza Sędziszowa jako 
organu gminy. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
2 głosy – przeciw                        uchwała Nr XVIII/128/2016 
Radny J. Strzelec 
- ja mam nad tym myśleć czy skarga jest zasadna czy nie, mamy 2 prawników to powinni to 
rozstrzygnąć. 
Pan Burmistrz 
- my jako samorząd szanując dobro jednostki musimy posługiwać się dobrem wspólnym, nie 
mogę przedkładać nieracjonalnych propozycji, byłaby to niegospodarność i nieracjonalność 
gdybyśmy nie próbowali innych sposobów na tym etapie, na dzisiaj sprawa jeszcze jest nie do 
rozwiązania, nie wiem ile jeszcze będzie trwać. 
Radny J. Strzelec 
- na poprzedniej sesji złożyłem interpelacje, część nie wykonano – Statut mówi żeby 
ponownie zgłosić. 
Ad. 15 
Sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny. 
Ad. 16 
Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie oraz ochrony 
ofiar przemocy w rodzinie. 
Ad. 17 
Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
za 2015 rok. 
Ad. 18 
Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2015 rok. 
Ad. 19 
Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2015 rok. 
Ad. 20 
Analiza roczna stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2015 rok. 
Ad. 21 
Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 



Większość to interpelacje dotyczące rzeczy szczegółowych, drobnych  do poprawy, które 
wymagają niewielkich nakładów jedynie organizacyjnie, wielkie rzeczy mamy zrobione. 
Niewiele będą różnić się odpowiedzi na piśmie od tego co odpowiadam nie chcę się 
usprawiedliwiać ale wydziały tak są obłożone pracą w związku z projektami, 
przygotowywaniem wniosków, jak jeszcze zaczniemy odpisywać, przeanalizujcie czy jest to 
aż tak zasadne żeby mieć odpowiedzi na piśmie? Jak zdecydujecie możemy również 
odpowiedzieć na piśmie. 
Radny N. Jawor – pracujemy nad dwoma przystankami w Zielonkach, 
- będziemy zmawiać wiaty przystankowe dla Łowini to od razu zamówimy te dwie.  
- kamieniec zostanie wyrównany. 
Radny W. Tabor – sprawa bałaganu na strzelnicy, mam nadzieję że jak firma doprowadzi 
inwestycje do końca to odbiorą, również to co będzie wycinane przy drogach, 
- drzewa przy świetlicy podetniemy, 
- nie wiemy kiedy PKP Energetyka wejdzie na teren naprawiać zniszczone drogi, na dziś nie 
mamy odpowiedzi kiedy to będzie, 
- drogę przez las w kierunku p. Tasak doziarnimy, 
- procedury zamówienia na kamień zostaną rozpoczęte w przyszłym tygodniu. 
Radny Z. Gładki – w Sosnowcu wstawimy tablicę „zakaz wysypywania śmieci”, 
- wystąpimy do właścicieli działek w Łowini o podcięcie zakrzaczeń, 
- sprawę skrócenia chodnika w Pawłowicach rozeznamy, 
- ZUK prowadzi prace w sprawie ścieków w Pawłowicach. 
Radny J. Jaworski – na terenie całej gminy będziemy usuwać zakrzaczenia czy to tylko na 
działkach naszych czy wszystkich?  
Pan Burmistrz 
- my tylko na naszych, na tereny prywatne nie wchodzimy, dobrze byłoby gdyby w kilku 
miejscach mieszkańcy nas wspomogli. 
Radny M. Żelezik otrzyma odpowiedź na piśmie. 
Jeśli chodzi o rów przy p. Pabiańczyk dopóki nie będzie zgody na przekopanie i 
odprowadzenie wody to nic nie da się zrobić. 
Sołtys B. Grabek 
- można wykopać rów od asfaltu do ogrodzenia wzdłuż drogi k/Szarek bo tam jest pod drogą 
przepust.  
Pan Burmistrz 
- poprosimy aby jeszcze raz aby odpowiednie służby z ZDP i Zarządu Melioracji przyjechały 
i próbować wspólnie z Powiatem to rozwiązać. 
Radny J. Wiencek – przy wymianie oświetlenia na Skarpie zniszczone słupy zostaną 
wymienione, 
- barierkę między blokami 13 – 6 na Skarpie zrobimy, 
- lustro na ul. Zielonej zamontujemy, 
- pasy na naszych drogach odnowimy, 
- próg zwalniający na ul. Zielonej zamontujemy, 
- prosiłem Policję o zwracanie uwagi na niektóre miejsca, miałem telefony że ludzie chcą się 
dodzwonić i nikt nie odbiera na Komisariacie ja odpowiadam, że  dawniej było 24, 21 czy 19 
policjantów a teraz mamy 19 na 3 gminy, prowadzenie systematycznie codziennych spraw 
zabiera im dużo czasu. 
Radny R. Dębicki 
- o progi na ulicach proszą mieszkańcy, na świecie wszędzie są na uliczkach, żeby sprawdzić 
jechałem ul. Majową 25km/godz. i przy takiej prędkości nie trzeba zwalniać. 
Pan Burmistrz 



Radny R. Dobrowolski – chcemy tam doprojektować kanalizację deszczową bo tam była 
zaprojektowana tylko sanitarna a buduje się coraz więcej domów, 
- kamień dowieziemy po zakończeniu procedury przetargowej, 
- wystąpimy do PKP o posprzątanie przy garażach. 
Radny Z. Konieczny – dreny pod mostkiem przy przystanku autobusowym sprawdzimy, 
- sprawę zmiany oznakowania rozeznamy. 
Radny J. Strzelec – rurę pod mostkiem w Białowieży wymienimy, 
- na dziś środki jakie zostały z przetargu przeznaczmy na zmniejszenie deficytu, 
- mamy 150tys. na bieżące utrzymanie będziemy starać się z tego zrobić. 
Radny R. Dębicki – odcinek Majowej zrobimy w kamieniu, 
- łuk przy obwodnicy wyrównamy, ZDP deklaruje wszystkie łuki utwardzić w asfalcie, 
- strefa miejska od Lewiatana do wjazdu na Skarpę. 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk – w br będzie robiona koncepcja kanalizacji na osiedlu 
domków. 
Radny J. Jaworski – było już wystąpienie do PKP o posprzątanie swoich terenów, 
- miejsca zamontowania progów ustalimy, 
- zakupimy farbę do pomalowania miejsc parkingowych. 
Radny Z. Gładki – dziurę przy drodze  k/ Łaty zasypiemy. 
Radny Z. Adamski otrzyma odpowiedź na piśmie. 
Pan Przewodniczący – przy młynie wstawimy tablicę o zakazie wstępu i wszczynamy 
procedurę celem rozbiórki, 
- dziury na Marianowskiej załatamy. 
Pani Sekretarz 
- wczoraj wpłynęło do nas żądanie odszkodowania dla Agnieszki Greber, w styczniu była tam 
i spadła. Przebywała w szpitalu, stwierdzono wstrząśnienie mózgu 
Ad. 22 
Pan Przewodniczący 
- odczytał pismo Klubu Historycznego z zaproszeniem do udziału w marszu pamięci, 
- pismo do firmy TAMAX o obniżenie podatku od środków transportowych, przekazał 
sprawę do rozpatrzenia przez Komisję Budżetową. 
Radny J. Strzelec 
- od obniżenia podatku jest Burmistrz. 
Dyrektor OSiR 
- zgłosił problem zaśmiecania ul. Zielonej, parking przy Bazie TKR i przy ul. Gniewięcińskiej 
pełno szkieł i butelek, niech Policja zainteresuje się i wylegitymuje zbierającą się tam 
młodzież. 
Radny R. Dębicki 
- Panie Burmistrzu czy wie Pan coś na temat problemów z targowiskiem? 
Pan Burmistrz 
- p. Filip chce sprzedać pod budowę pawilonu o pow. 1200m2 , będziemy chcieli przenieść na 
plac p. Maciąg tam będzie ok. 110 miejsc targowych. 
Radny A. Konieczna 
- będzie problem z miejscem na parking, jeśli odgrodzimy Bułgarów to nam odjadą. 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk  
- chodnik przy Przemysłowej do CPN zniszczony po pracach przy światłowodzie. 
Radny J. Wiencek 
- zgłaszałem słabo oznakowany trakt rowerowy, 
- po zimie zrobić przegląd studzienek na ul. 1000-lecia, 
- ul. Rajska wymienić rozkruszony asfalt. 
Radny W. Tabor  



- naprawić mostek w Gniewięcinie k/Pakos. 
Ad. 23 
Przewodniczący zamknął obrady XVIII sesji Rady Miejskiej VII kadencji. 
 

Na tym protokół zakończono 
 
Protokołował                                         Sekretarz                                Przewodniczył 
 


